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Seniorbofællesskabet Hjorteparken 
Fællesmøde nr. 20 

 
 
Dato: 5 februar 2024  Sted: Fælleshuset  Kl. 19:00 
 
Referent: Merete 

REFERAT 
 

1. Fællessang, vi synger en sang fra højskolesangbogen: Der blev sunget ”Livs træet” 
 

2. Valg af dirigent: Jette blev valgt. 
 

3. Valg af referent: Merete blev valgt. 
 

4. Godkendelse af dagsorden: Dagsordenen blev godkendt. 
 

5. Godkendelse af referat Fællesmøde nr. 19. den 8. november 2023. Referatet blev 
godkendt. 

 
6. Sidste nyt fra bestyrelsen: 

1. Sidste nyt vedr. 5 års eftersyn: Bjarne informerede at Byggeskadefondens 
eftersynsrapport af bygherreingeniøren blev sendt til Skjøde 02.02.24. 
HP´s egne punkter vedrørende registrerede svigt i form af fejl eller mangler vedr. 
byggeriet er gennemgået af Ingeniør Neil Persson (NP) og Bjarne Ø der ud fra 
ovenstående har udfærdiget en liste, ”Hjorteparkens-Emneoversigt fejl og 
mangler vedr. 5 års eftersyn ”. Listen er gennemgået ved dette Fællesmøde. 
Punkterne 1-9 er ”Sammendrag af emner i Byggeskadefondens eftersynsrapport” 
og punkterne 10-39 er ”sammendrag af øvrige emner” som vedrører registrerede 
svigt i form af fejl eller mangler vedr. byggeriet. De registrerede punkter er helt 
eller delvis dokumenterede og anses for at være relevante i forhold til 
totalentreprenørens udbedringsforpligtigelse jf. kontrakten. Efterfølgende er kun 
kommentarer i forbindelse med Bjarnes gennemgang af punkterne ved 
fællesmødet. Punkterne 1-3 dækker manglende dokumentation fra Skjøde til 
Byggeskadefonden. Ad punkt 3) Kommentar Bjarne. Der skal være 10cm 
vådmembran i brusenichen vores er kun 7 ½ cm. Punkterne 4-9 dækker 
fejl/mangler ved udført arbejde. Ad punkt 8) Kommentar Bjarne. Det formodes, 
at revner i ydervæg tyder på at tagkonstruktionen er for svag. Ad punkt 9) 
Kommentar Bjarne. Plastkasser i teknikrum er utætte i nogle boliger, det er et 
problem da kassen skal virke som både en fugt og Radonspærrer. - Spørgsmål 
efter gennemgang af Byggeskadefondens rapport 1-9. Glennie, har 
byggeskadefonden nogen sanktionsmuligheder overfor Skjøde? Bjarne svarede 
nej, de dækker kun ukendte skader. Glennie, hvor stort et dækningsbeløb er der 
tilbage efter 1 års gennemgangen? Bjarne svarede, vi har 10% af 
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entreprisesummen ca. 5 Mill. Kr. som en evt. garanti hvis vi skal have lavet noget, 
men der skal ageres på det. Entreprenøren har også ret til at gøre indsigelse, men 
det er et stort dækningsbeløb vi har. - Punkterne 10-39 har vi selv samlet op de 
sidste 4 år. Anders (AMU) bygherrerådgiver var ansat i MV arkitekter som gik ned, 
Anders og Bjarne har kørt sagen videre, Anders har dog ikke mulighed for at 
bruge tid på os længere. Ny bygherrerådgiver blev Neil der også var ansat i MV 
arkitekter (vi kommer til at honorere Neil). Anders, Neil og Bjarne har kendt 
byggesagen helt fra start. Bemærkning ad 18) Bjarne, byggeskadefonden har ikke 
konstateret fugt i tagkonstruktionen. Bemærkning ad 19) Bjarne, der mangler 
20cm fri sokkel ved udhuse. Bemærkning ad 24) Bjarne, nedgravning af kabler er 
registreret, men vi har ikke fået resultatet. Bemærkning ad28) Bjarne, der skal en 
isotopsporingsundersøgelse til for at finde lækagen i rørene. DAB samt vores 
forsikring skal informeres. Bemærkninger ad 33).  Per Johansen orienterede at 
ovenlysvinduerne ifølge Velux skulle tjekkes 1 gang om året. Prisen ville være 
850kr/t samt kørsel 870kr, man skulle beregne ca. 1 time per vindue.  Liste over 
”Hjorteparkens – Emneoversigt fejl og mangler vedr. 5-års eftersyn” er vedlagt 
dette referat. 
 

2. Orientering siden sidst fra formanden,  
1. Status vedr. installation af nye vand-og energimålere: Ny Elmåler fra 

Brunata er installeret før Jul så vi kan måle elforbruget til 
jordvarmeanlægget alene. Vi har selv betalt elektrikerudgiften på 3.600kr. 
Vand og energimålere til måling af varmt vand og varme blev installeret 
den 24.01.2024. Alle energimålinger kan nu følges på Brunatas online 
aflæsning vedr. Fælleshuset. Vi kan nu se, hvad der går til kælderen, og 
hvad der går til boliger. Da alle målere ikke var installeret inden den 
01.01.24 som lovet, skal vi have drøftet med Brunata og DAB hvordan de 
vil lave en samlet energiregnskab for 2024.  Bygningsgruppen kan nu 
fremover følge hvad der sker af forbrug på computeren i fælleshuset.  

2. Orientering vedr. bevilling af tilskud til lade standere: Vi har fået 
bevilliget 25.000kr til 2 lade standere fra Social og Boligstyrelsen. Vi skal 
have indhentet tilbud og indsendt dokumentation inden den 15. juni 2024. 
Per Johansen har modtaget et oplæg fra ”Power Fuel” deres pris på 2 lade 
standere og fuld montering samt myndighedsbehandling er 33.632,50kr. 
Kjeld informerede at han ville foreslå en gammel kollega, Jens Rasmussen 
der selv havde været involveret i etablering af Lade standere blev inviteret 
til et Fællesmøde med kun dette emne. Spørgsmål, Ole: er det vores egne 
lade standere eller er de offentlige? Svar, Bjarne: Det kan vi selv 
bestemme. Kommentar, Per mener ikke vi kan få tilskud hvis el-standerne 
ikke er offentlige. Kommentar, Jonna mener vi skal bruge DAB og 
Ydungårds ekspertise. Spørgsmål fra Kim, hvis jeg køber en el-stander, er 
det så min? Svar, Bjarne nej. Emnet sluttede med at hele lade stander 
”projektet” tages op på et særskilt møde.   
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3. Orientering vedr. bevilling af 10.000 kr. til Hjorteparkens 5-års 
fødselsdagsfest. Fest og kulturgruppen har søgt om 10.000kr til afholdelse 
af HP`s 5-års fødselsdag. Bestyrelsen har godkendt ansøgningen.  

3. Evt.  
 

7. Sager og indkomne forslag til drøftelse og behandling: 
1. Orientering og drøftelse af supplerende bestemmelser vedr. råderetsregler og 

vedligehold. Dokumentet vil blive fremlagt ved næste fællesmøde nr. 21 den 
19.03.2024. 

2. Indkomne forslag 
 

8. Pause – 15 min. – kaffe og kage 
 

9. Sidste nyt fra udvalg og grupper: 
 

1. Udeudvalget: Glennie opfordrede til at læse de sidste mails og referater fra 
udeudvalget. 

2. Fælleshusudvalget: Merete informerede, at i året 2023 var indtægt for lån af 
fælleshus og værelser beløbet sig til 4350kr. og de daglige udgifter beløb sig til 
7156 kr. Vi har købt et ekstra køleskab der er installeret i fælleshuset, et lille 
tørrestativ til våde klude og teskeer med langt skaft. Husk, hvis man bruger 
dugene i fælleshuset, sørger man selv for vask og strygning. 

3. Visitationsudvalget: Kirsten informerede, at der nu var 63 på venteliste. 
4. Bygningsgruppen: Bjarne G, informerede, at der ville blev set på døre, så det kan 

komme med under 5 års eftersynet. Der er også udgåede gadelamper. Bjarne Ø 
informerede om at Kaj Larsen har indvilliget i at udskifte lamper der kan bruges 
(den model vi har er udgået).  

5. Fest og Kultur: Susanne informerede, at de holder møde den 06.02. 24 vedr. 5 
årsfødselsdagen. Lars S informerede at han havde 1.913,17 kr. fra julefrokosten, 
der var enighed om i forsamlingen, at de penge overgår til Fest og Kultur.  

6. Flaglauget: Kjeld spurgte til hvem der bestemmer hvilke dage vi skal flage. Der var 
enighed om at det bestemte Flaglauget medlemmer. 

7. Webmaster: Kjeld informerede, at der havde været noget skrænten med 
Hjemmesiden og at det var en software ting.  

8. Renovation: Arne pointerede at man ikke må lægge noget ovenpå containerne.   
 

10. Kommende møder: 
Bestyrelsesmøde 19.2.2024 
Fællesmøde 19.3.2024 
Bestyrelsesmøde 26.3.2024 
Bestyrelsesmøde 1.5.2024 
Fællesmøde 15.5.2024 
Afdelings Regnskabsmøde evt. 11.6.2024 (Forslag fra DAB) 
Afdelings Budgetmøde evt. 22.8.2024 (Forslag fra DAB) 

 
11. Eventuelt: 


